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Uppdrag att utreda frågan om skor till medarbetare inom Malmö stad som 
går och står mycket i sitt arbete 
STK-2023-640 
 
Servicenämnden föreslås besluta att lämna följande yttrande: 
 
Sammanfattning 
Servicenämnden anser att utredningsrapporten belyser frågan om arbetsskor på ett bra sätt. 
Nämnden ställer sig positiva till införande av arbetsskor för nämndens medarbetare, förutsatt 
att nödvändiga ekonomiska medel kan avsättas i kommunfullmäktiges budget. Om det inte 
finansieras centralt vill vi lyfta ett antal konsekvenser i detta yttrande. 

För att hantera dessa konsekvenser förordar Servicenämnden alternativ 1 i utredningen, med 
central upphandling av skor. 

Servicenämnden lämnar därutöver ett antal kommentarer om förhållanden som är viktiga att 
ta vara på i det fortsatta arbetet, däribland att frågan om förmånsbeskattning måste hanteras 
inför slutligt beslut. 

Yttrande 
Servicenämnden anser att utredningsrapporten belyser frågan om arbetsskor på ett bra sätt. 
Nämnden ställer sig positiva till införande av arbetsskor för nämndens medarbetare, förutsatt 
att nödvändiga ekonomiska medel kan avsättas i kommunfullmäktiges budget. Om det inte 
finansieras centralt vill vi lyfta ett antal konsekvenser. 

Utredningen bedömer att ett införande av skor till alla medarbetare som går och står mycket 
i Malmö stad skulle kosta staden mellan 12 – 19 miljoner kronor årligen, beroende på de 
beskrivna hanteringsalternativen. Servicenämnden anser att det är viktigt att använda Malmö 
stads ekonomiska resurser ansvarsfullt. För en förvaltning som Serviceförvaltningen med 
många anställda skulle det få avsevärda ekonomiska konsekvenser. 

Förutom kostnaden för inköp av skor vid införandet ser servicenämnden att det löpande 
kommer att innebära ökad administration och kostnader som påverkar nämndens ekonomi 
och verksamhet. Det kommer även påverka chefers arbetsuppgifter och arbetsbelastning och 
kräva tid och administration för utprovning, förvaring och kassering av skor utöver 
inköpskostnaderna för skor. 
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För att hantera dessa konsekvenser förordar Servicenämnden alternativ 1 i utredningen, med 
central upphandling av skor.  
 
Servicenämnden anser vidare att tillhandahållandet av skor till medarbetare i Malmö stad bör 
ske på samma grunder i hela organisationen och att de berörda nämnderna därför bör sträva 
efter en likartad hållning i frågan om skor till medarbetare, trots att ett eventuellt 
tillhandahållande av arbetsskor kan vara mindre utmanande resursmässigt för enstaka 
verksamheter eller nämnder. 
 
Servicenämnden anser att skor till medarbetare i Malmö stad bör tillhandållas med 
utgångspunkt i arbetsmiljöverkets regler och bedömningar. Alla medarbetare som utför 
arbete som kräver särskilda skyddsskor ska tillhandahållas sådana skor efter att en 
riskbedömning gjorts.  
 
Utredningen visar att arbetsmiljöverket inte förordar att skor ska tillhandahållas för att 
förebygga belastningsbesvär. Detta får till följd att ett tillhandahållande av sådana skor skulle 
innebära att mottagande medarbetare skulle förmånsbeskattas för skorna.  
 
Servicenämnden konstaterar även att i de olika aktiviteterna av det systematiska 
arbetsmiljöarbetet ingår att chefer, baserat på lokala förhållanden för verksamheten, 
undersöker risker och bedömer om det finns ett behov av användning av personlig 
skyddsutrustning i form av skyddsskor i enlighet med rådande arbetsmiljöregler. 
 
Bland servicenämndens verksamheter används där så behövs personlig skyddsutrustning i 
form av skyddsskor i enlighet med rådande arbetsmiljöregler. I skolkök, där skyddsskor med 
stålhätta medför arbetsmiljöproblematik, erbjuds skor som skyddar mot bland annat heta 
vätskor och halka på våta golv.  
 
Arbetsskor, till skillnad från övrig yrkesklädsel, är personliga. Oavsett val av modell och 
oavsett frågan om förmånsbeskattning måste den enskilde medarbetaren själva avgöra om 
man önskar använda yrkesskorna. Detta innebär att frågan om förmånsbeskattning måste 
hanteras inför slutligt beslut.  

Ordförande 
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Särskilt yttrande från Vänsterpartiet. 


